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Rada Miasta Poręba 
RM.0002.58.2023 

Protokół nr LVIII/2023 

LVIII Sesja w dniu 27 listopada 2023r. 
Obrady rozpoczęto 27 listopada 2023r. o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:26 
tego samego dnia. 
Miejsce: Obrady LVIII sesji Rady Miasta odbyły się w budynku Miejskiego Ośrodka 
Kultury w Porębie, w Sali nr 28. 
Prowadzący obrady: Przewodnicząca Rady Miasta Poręba Elżbieta Kołodziej 
Protokolantka: Anna Winczakiewicz 
Numery podjętych uchwał: LVIII/587/23 – LVIII/593/23 
Załączniki do protokołu: 

1. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym; 
2. Imienne wykazy głosowania radnych; 
3. Uchwały od nr LVIII/587/23 – LVIII/593/23. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Agnieszka Ajchenlaub 
2. Mariusz Błaszczuk 
3. Grażyna Furmanek 
4. Barbara Gola 
5. Krzysztof Hamerlik 
6. Przemysław Kiliański 
7. Elżbieta Kołodziej 
8. Mariusz Kołton 
9. Marcin Kucia 
10. Jolanta Łakomska 
11. Jarosław Machura 
12. Marek Miśta 
13. Krystyna Rok 

Nieobecni: 

1. Ewelina Janeczek 

Lista obecności gości: 

1. Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra. 
2. Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran. 
3. Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha. 
4. Radca Prawny Michał Szachnitowski. 



Strona 2 z 19 

 

5. Kierownik Referatu Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Kamil Kowalik. 
6. Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek. 
7. Kierownik Świetlicy Środowiskowej Edyta Lora-Bijak. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 
Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej otworzyła LVIII Sesję Rady 
Miasta Poręba w dniu 27 listopada 2023 r. o godz. 900, powitała uczestniczących 
w sesji radnych, Burmistrza Miasta, Sekretarz Miasta, Skarbnika Miasta Poręba, 
kierowników jednostek organizacyjnych, kierowników i pracowników urzędu miasta 
oraz mieszkańców. 

Zgodnie z listą obecności Przewodnicząca Elżbieta Kołodziej stwierdziła, że na 

moment otwarcia sesji w obradach uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Wraz z zawiadomieniem o zwołaniu LVIII Sesji Rady Miasta na dzień 27 listopada 

2023 roku radni otrzymali następujący porządek obrad sesji: 

 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Poręba. 
3. Zatwierdzenie protokołu z LVII sesji Rady Miasta Poręba. 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości Gminy Poręba; 
b) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami kolejnych umów 
dzierżawy; 
c) określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na 
rzecz ich użytkowników wieczystych. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Sprawy różne. 
8. Zamknięcie sesji. 
 

Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego 

porządku obrad. 

Głos zabrał Burmistrz Miasta Poręba, zgłosił wniosek formalny o dodanie do porządku 

obrad 3 projektów uchwał: 

 

1. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Poręba  
z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy  
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok”; 
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2. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XLV/477/22 Rady Miasta 
Poręba z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Poręba na 2023 rok; 

3. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Poręba na 2023 rok. 
  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 
współpracy Gminy Poręba z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na 2024 rok”.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin 
Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok 
NIEOBECNI (1) 
Ewelina Janeczek 
 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 
XLV/477/22 Rady Miasta Poręba z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Poręba na 2023 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin 
Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok 
NIEOBECNI (1) 
Ewelina Janeczek 
 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 
Poręba na 2023 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin 
Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok 
NIEOBECNI (1) 
Ewelina Janeczek 
 

Przewodnicząca poinformowała, że projekty dodanych uchwał będą zapisane w 
porządku obrad po zmianach w bloku uchwał pod nr: 5.d., 5.e., 5.f. 

 

 
Porządek obrad po zmianach: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Poręba. 
3. Zatwierdzenie protokołu z LVII sesji Rady Miasta Poręba. 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości Gminy Poręba; 
b) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami kolejnych umów 
dzierżawy; 
c) określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na 
rzecz ich użytkowników wieczystych. 
d) przyjęcia „Programu współpracy Gminy Poręba z organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 
o wolontariacie na 2024 rok”; 
e) zmiany Uchwały nr XLV/477/22 Rady Miasta Poręba z dnia 19 grudnia 2022 roku 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Poręba na 2023 rok; 
f) zmian w budżecie Miasta Poręba na 2023 rok. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Sprawy różne. 
8. Zamknięcie sesji. 

 
 
2. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Poręba 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż Pan Tomasz Turek, dotychczasowy 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Poręba, zrzekł się mandatu radnego, a fakt ten 
został ogłoszony w Dzienniku Urzędowym zgodnie z postanowieniem Komisarza 
Wyborczego w Katowicach nr 987/2023 z dnia 14 listopada 2023r. w sprawie 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miasta Poręba. W związku z 
powyższym konieczny stał się wybór nowego Wiceprzewodniczącego Rady Miasta.  
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Przewodnicząca Rady podziękowała Panu Tomaszowi Turkowi za zaangażowanie 
podczas pełnienia funkcji radnego Rady Miasta, a także pomoc i współpracę w 
realizacji wielu wspólnych inicjatyw. Życzyła wielu sukcesów i samorealizacji na 
nowej drodze zawodowej. 
 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś jeszcze chce zabrać głos. 
 
Radna Jolanta Łakomska pogratulowała Prezesowi Spółki MPWiK oraz wyraziła 
nadzieję na dobrą współpracę. 
 
Głos zabrał Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra, podziękował Panu Tomaszowi 
Turkowi za współpracę oraz wyjaśnił sytuację, jaka zaistniała w spółce. 
  
Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran wyjaśniła, że rozwiązanie umowy o pracę z 
poprzednim Prezesem MPWiK nastąpiło na jego wniosek ze skutkiem 
natychmiastowym. Podziękowała Panu Tomaszowi Turkowi za podjęcie się tej trudnej 
funkcji. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy o 
samorządzie gminnym Rada gminy wybiera ze swego grona przewodniczącego i 1-3 
wiceprzewodniczących bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej 
połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym. Na podstawie paragrafu 3 
ust. 6 Regulaminu Rady Miasta Poręba z inicjatywą uchwałodawczą wystąpiła grupa 
radnych. 
 
Przewodnicząca Rady Miasta poprosiła o zgłaszanie kandydatów na 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Poręba. 
 

Radna Jolanta Łakomska zgłosiła kandydaturę Radnego Jarosława Machury – radny 

wyraził zgodę. 

 

Radna Barbara Gola zgłosiła kandydaturę Radnego Krzysztofa Hamerlika – radny 

wyraził zgodę. 

 

Przewodnicząca Rady zarządziła 5 minutową przerwę celem przygotowania kart do 

głosowania. 

Po przerwie sprawdzono quorum, obecnych było 13 radnych. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie kandydatów do komisji skrutacyjnej. 

Radny Jarosław Machura zaproponował kandydaturę Radnej Krystyny Rok. 

Radny Przemysław Kiliański zaproponował kandydaturę Radnego Marka Miśty. 

Radna Grażyna Furmanek zaproponowała kandydaturę Radnej Agnieszki Ajchenlaub. 
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Przewodnicząca Rady zaproponowała, aby przewodniczącą komisji skrutacyjnej 
została Radna Krystyna Rok. Radna wyraziła zgodę. 

Głosowano w sprawie: 
wyboru Komisji Skrutacyjnej w składzie: Krystyna Rok, Marek Miśta, Agnieszka 
Ajchenlaub.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 

Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin 

Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok 

NIEOBECNI (1) 

Ewelina Janeczek 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż głosowanie nastąpi wg porządku 

alfabetycznego.  

 

Przystąpiono do głosowania nad kandydaturą Radnego Krzysztofa Hamerlika. 

 

Radna Krystyna Rok wyczytywała kolejno wg listy nazwiska radnych, którzy pobierali 

karty do głosowania, zaznaczali swoje stanowisko i wrzucali głos do urny. 

 
Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie wyników głosowania. 
 
Radna Krystyna Rok odczytała wyniki: 

 

Ważnych głosów: 13 
Liczba głosów ZA: 9 
Liczba głosów PRZECIW: 3 
Liczba głosów WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w wyniku tajnego głosowania 
Wiceprzewodniczącym Rady Miasta został Radny Krzysztof Hamerlik. 
 
 
Przystąpiono do głosowania nad kandydaturą Radnego Jarosława Machury. 

Radna Krystyna Rok wyczytywała kolejno wg listy nazwiska radnych, którzy pobierali 

karty do głosowania, zaznaczali swoje stanowisko i wrzucali głos do urny. 

 
Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie wyników głosowania. 
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Radna Krystyna Rok odczytała wyniki: 

 

Ważnych głosów: 13 
Liczba głosów ZA: 5 
Liczba głosów PRZECIW: 6 
Liczba głosów WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w wyniku tajnego głosowania Radny 
Jarosław Machura nie został Wiceprzewodniczącym Rady Miasta. 
 

Przewodnicząca Rady pogratulowała Radnemu Krzysztofowi Hamerlikowi wyboru oraz 
zaprosiła Radnego do stołu prezydialnego.  
Radny Krzysztof Hamerlik podziękował za głosy. 
 

W związku z wyborem Wiceprzewodniczącego Przewodnicząca Rady odczytała treść 

uzupełnionej uchwały Nr LVIII/587/23 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego 

Rady Miasta Poręba. 

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

  

3. Zatwierdzenie protokołu z LVII sesji Rady Miasta Poręba. 
 
Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej poinformowała, że protokół z LVII 
Sesji Rady Miasta Poręba, która odbyła się w dniu 30 października 2023 roku został 
przesłany radnym drogą elektroniczną w dniu 10 listopada 2023r., a także był 
wyłożony w Biurze Obsługi Rady Miasta. Poinformowała, że w związku z uwagami, 
które zostały uwzględnione, protokół został ponownie przesłany radnym w dniu 16 
listopada 2023r. 

Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia protokołu z LVII sesji Rady Miasta Poręba.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin 
Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok 
NIEOBECNI (1) 
Ewelina Janeczek 
 
 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
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Przewodnicząca poinformowała, iż sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie 
międzysesyjnym radni otrzymali w wersji elektronicznej. 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do sprawozdania. 

Radna Jolanta Łakomska poprosiła o zabranie głosu w sprawie autobusów. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra omówił pilotażowy projekt bezpłatnej 
komunikacji miejskiej w pierwszej połowie 2024 roku (utrwalono w wersji audio-
video nagranie od 00:39:00). 
 
Radny Jarosław Machura zapytał, kto będzie decydował o częstotliwości kursów 
autobusów. 
 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra odpowiedział, że decydować będzie Gmina 
wraz z Radnymi w zależności od możliwości finansowych. 
 
Radny Jarosław Machura zapytał, co w sytuacji, jeśli okaże się, że pieniędzy nie 
wystarczy na aktualne kursy. Czy może dojść do ich ograniczenia. 
 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra poprosił, aby nie tworzyć hipotetycznych 
założeń. Po otrzymaniu wszystkich danych będą podejmowane decyzje.  
 
Radny Marcin Kucia zwrócił uwagę, że zapewne wszystkim zależy na zachowaniu jak 
najkorzystniejszego schematu dla mieszkańców. 
 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra zapewnił, że Gmina zawsze negocjuje  cenę 
wozokilometra. 
 
Radny Przemysław Kiliański zapytał, czy bezpłatny transport dotyczy mieszkańców 
czy pasażerów podróżujących na tej linii.  
 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra odpowiedział, że każda osoba korzystająca z 
autobusu ma prawo do bezpłatnego transportu.  
 
Radna Jolanta Łakomska dodała, iż mieszkańcy Poręby są w dobrej sytuacji, 
ponieważ będą mogli korzystać z bezpłatnego transportu do Siewierza oraz do 
Zawiercia. 
 
Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran poinformowała, że udało się przekonać 
Siewierz, choć to miasto ma 13 linii obsługujących przewozy i wszystkie pozostałe są 
płatne. 
 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra omówił specyfikę transportu zbiorowego w 
Siewierzu (utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:49:27). 
 
Radna Jolanta Łakomska zapytała, do kogo z pracowników urzędu można zgłaszać 
ewentualne sugestie dotyczące transportu zbiorowego. 
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Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra odpowiedział, że osobą upoważnioną jest pan 
Tomasz Wawrzynkiewicz. 

Radna Krystyna Rok poprosiła o rozwinięcie następujących punktów sprawozdania 
międzysesyjnego, na które Burmistrz udzielił odpowiedzi: 

1. Delegacja do Chorzowa - Walne Zebranie Członków Związku Subregionu 
Centralnego Śląskiego Związku Gmin i Powiatów w dniu 07.11.2023r.  
Utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 00:51:10); 
 

2. Delegacja do Katowic, spotkanie z Zastępcą Śląskiego Komendanta 
Wojewódzkiego PSP st. bryg. Rafałem Świerczek w dniu 08.11.2023r. 
Utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 00:51:24); 
 

3. Spotkanie w Urzędzie Miasta Poręba z zastępcą Zakładu Karnego ppłk. 
Michałem Ludwikowskim  oraz Nadleśniczym Nadleśnictwa Siewierz Panem 
Grzegorzem Cekus w/s drogi do Zakładu Karnego w dniu 06.11.2023r. 
Utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 00:57:40). 
W w/w temacie głos zabrał również Kierownik Referatu Nieruchomości i 
Gospodarki Komunalnej Kamil Kowalik. 
Utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 01:00:38). 
Radna Krystyna Rok zapytała, kto będzie inwestorem tego przedsięwzięcia. 
Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu NiGK Kamil Kowalik. 
Utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 01:02:23). 
Radna Krystyna Rok zapytała, czy planowana droga ma służyć tylko 
samochodom posiadającym zezwolenie. 
Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu NiGK Kamil Kowalik. 
Utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 01:04:36); 
 

4. Spotkanie z Panem Sebastianem Pionką w dniu 06.11.2023r. 
Utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 01:07:41). 
 

 
 
Burmistrz Miasta Poręba uzupełnił sprawozdanie międzysesyjne o kolejne tematy: 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:09:09): 
 

1. 15.11.2023r. – spotkanie ze służbami mundurowymi (podsumowanie 
Motopikniku); 

2. 22.11.2023r. – uczestnictwo w pasowaniu na przedszkolaka w Przedszkolu 
Miejskim; 

3. 24.11.2023r. – delegacja w Bieruniu - konwent burmistrzów i wójtów 
Śląskiego Związku Gmin i Powiatów w sprawie gospodarki odpadami 
komunalnymi oraz udział w Powiatowym Dniu Pracownika Socjalnego; 

4. 26.11.2023r. – udział w koncercie „Powróćmy jak za dawnych lat” w MOK 
Poręba. 
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Po zakończeniu punktu 4 Przewodnicząca Rady zarządziła 10 minutową przerwę w 
obradach. 

Po przerwie sprawdzono quorum, obecnych było 13 radnych. 

 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
 
a) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości Gminy Poręba 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach 
stałych Rady Miasta. 
Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
Gminy Poręba.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin 
Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok 
NIEOBECNI (1) 
Ewelina Janeczek 
 

Uchwała została podjęta 13 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu). 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LVIII/588/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu). 

 
b) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami 
kolejnych umów dzierżawy 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach 
stałych Rady Miasta. 
Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi 
dzierżawcami kolejnych umów dzierżawy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin 
Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok 
NIEOBECNI (1) 
Ewelina Janeczek 
 
Uchwała została podjęta 13 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LVIII/589/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu). 

 
c) określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości 
gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach 
stałych Rady Miasta. 
Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży 
nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin 
Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok 
NIEOBECNI (1) 
Ewelina Janeczek 
 
Uchwała została podjęta 13 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 
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Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LVIII/590/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu). 

 
d) przyjęcia „Programu współpracy Gminy Poręba z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok” 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach 
stałych Rady Miasta, natomiast projekt uchwały został przesłany radnym drogą 
elektroniczną w dniu 24.11.2023r. 
Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Poręba z 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok”.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin 
Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok 
NIEOBECNI (1) 
Ewelina Janeczek 
 
Uchwała została podjęta 13 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LVIII/591/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu). 

 

e) zmiany Uchwały nr XLV/477/22 Rady Miasta Poręba z dnia 19 grudnia 

2022 roku w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Poręba na 2023 rok 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany przez 

Skarbnika Miasta Poręba na komisjach stałych Rady Miasta, został przesłany radnym 

drogą elektroniczną dnia 24.11.2023r. 

 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radna Jolanta Łakomska poprosiła o wyjaśnienie zmiany kwoty w uchwale. 
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Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha wyjaśniła zmianę. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:40:57). 
 

Radna Jolanta Łakomska poprosiła o przybliżenie informacji na temat dofinansowania 

z WFOŚ. Zapytała też, czy były złożone dwa wnioski o pożyczki w takiej samej 

kwocie. 

 
Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:42:43). 
 
Radna Jolanta Łakomska zapytała, czy pierwsza dotacja jest już przyznana oraz czy 
poręczenie nie było wcześniej wymagane. 
 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha. 

(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:43:56). 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XLV/477/22 Rady Miasta Poręba z 
dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Poręba na 2023 
rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 

Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin 

Kucia, Marek Miśta 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Krystyna Rok 

NIEOBECNI (1) 

Ewelina Janeczek 

 

Uchwała została podjęta 10 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LVIII/592/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu). 

 

f) zmian w budżecie Miasta Poręba na 2023 rok 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany przez 
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Skarbnika Miasta Poręba na komisjach stałych Rady Miasta, został przesłany radnym 

drogą elektroniczną dnia 24.11.2023r. 

 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Poręba na 2023 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin 
Kucia, Marek Miśta 
PRZECIW (3) 
Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Krystyna Rok 
NIEOBECNI (1) 
Ewelina Janeczek 
 
Uchwała została podjęta 10 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LVIII/593/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu). 

 

6. Interpelacje i zapytania. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej poprosiła radnych o przedstawienie 

swoich interpelacji i zapytań.  

Z uwagi na brak interpelacji zamknięto punkt 6. 
 
 
7. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Elżbieta Kołodziej przedstawiła korespondencję jaka wpłynęła do 
Rady Miasta: 
 
W dniu 13 listopada 2023r.: 
 
- wpłynęło pismo od Wojewody Śląskiego (sygn. RKPE 3652) w sprawie ustalenia 
liczby radnych wybieranych do Sejmiku Województwa Śląskiego, radnych rad 
powiatów oraz rad gmin województwa śląskiego na kadencję 2024-2029. 
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- wpłynęło pismo od Mieszkanki Miasta (sygn. RKP 3075) dotyczące podłączenia 
lampy ulicznej. 
 
W dniu 15 listopada 2023r.: 
 
- wpłynęło pismo z Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Katowicach (sygn. 
RKPE 3697) - postanowienie Komisarza Wyborczego w sprawie wygaśnięcia mandatu 
radnego Rady Miasta Poręba. 
 
 

 
KOMUNIKATY: 

 

Posiedzenia Komisji Termin Godzina Tryb/Miejsce 

Komisja Gospodarki i 
Ochrony Środowiska 
 

11.12.2023 
(poniedziałek) 

08:00 MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

Komisja Rewizyjna 
 
 

11.12.2023 
(poniedziałek) 

 

14:00 
 
 

MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

Komisja Skarg, Wniosków i 
Petycji 
 

12.12.2023 
(wtorek) 

09:00 MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

Komisja Oświaty, Kultury, 
Zdrowia i Opieki Społecznej 
 

12.12.2023 
(wtorek) 

12:30 MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

Sesja Rady Miasta  18.12.2023 
(poniedziałek) 

09:00 MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

 
Głos zabrał Radny Marcin Kucia w sprawie artykułu na temat poprzedniego Prezesa 
Spółki MPWiK oraz nieprawidłowości dot. odbioru nieczystości płynnych. Radny 
zapytał, czy w tej sprawie zostały podjęte już jakieś działania. 

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek 
odpowiedział, że jednym z pierwszych działań po objęciu funkcji prezesa był zwrot 
kosztów. Mieszkańcy zamawiający wywóz nieczystości mają odejmowaną kwotę 
nadpłaty od ceny beczki. Zwroty są już realizowane. 

Radna Jolanta Łakomska zauważyła, że ta sytuacja dotyczy osób, które podpisały 
umowę. Zapytała, co z pozostałymi mieszkańcami. 

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek 
odpowiedział, że te osoby będą miały zwroty na takich samych zasadach przy 
zamówieniu kolejnych wywozów.  
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Radna Jolanta Łakomska zapytała, w jaki sposób będą zwracane nadpłaty w 
przypadku, jeśli mieszkańcy nie będą korzystali z usług MPWiK. 

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek 
odpowiedział, że w takiej sytuacji mieszkańcy otrzymają zwrot po zgłoszeniu się do 
spółki. 

Radna Jolanta Łakomska zapytała, czy mieszkańcy będą informowani o możliwości 
zgłoszenia się po zwrot pieniędzy. 

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek 
powiedział, że taka informacja może zostać wywieszona na tablicach informacyjnych. 

Radna Jolanta Łakomska zapytała, czy pieniądze będą zwracane wraz z odsetkami. 

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek 
powiedział, że zwracana jest różnica bez odsetek.  

Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran powiedziała, że spółka nie ma podstaw 

prawnych do zwrotu odsetek.  

Radna Jolanta Łakomska zapytała, czy dużo jest takich osób. 

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek 
odpowiedział, że jest lista osób korzystających z wywozów we wskazanym okresie.  

Radny Marcin Kucia zapytał, jak mieszkańcy reagują na zwroty. 

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek 
odpowiedział, że odbiór mieszkańców jest pozytywny. 

Radna Jolanta Łakomska zapytała, czy jest sporządzona lista mieszkańców, którym 
należy się zwrot oraz jaka jest łączna kwota należności. Jest to pewne obciążenie 
finansowe dla spółki. 

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek 
odpowiedział, że jest lista mieszkańców, natomiast nie zapoznał się jeszcze z łączną 
kwotą należności. Zgodził się z faktem, iż jest to obciążenie finansowe, dlatego też 
zwroty są rozłożone w czasie. 

Radny Jarosław Machura zapytał, czy w tym roku będą zawieszone świąteczne 

iluminacje świetlne w Niwkach (przy ul. Ludowej). 

Burmistrz Miasta Poręba odpowiedział, że tak, natomiast nie będą kupowane nowe 

ozdoby. 
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Radny Jarosław Machura zapytał, czy będą kontynuowane naprawy nawierzchni dróg 
ze względu na warunki atmosferyczne. Radny zwrócił uwagę na fakt, że wiosną nie 
wykonano napraw z uwagi na pogodę. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra odpowiedział, że wykonawca odpowiada za 
proces technologiczny. Zaprzestanie napraw nawierzchni wynikało z wyczerpania 
środków na ten cel. Obecny termin napraw wynika z procedury przetargowej, prace 
będą uzależnione od warunków pogodowych.  
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:57:38). 

Przewodnicząca Rady Miasta Poręba Elżbieta Kołodziej zwróciła uwagę, że temat ten 
był już omawiany. Zaproponowała, aby na kolejną sesję zaprosić wykonawcę, którzy 
przedstawi proces technologiczny. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra przypomniał, że w przyszłym roku zostaną 

zwiększone środki na naprawę dróg, w związku z czym przetarg na kolejne prace 
zostanie ogłoszony już w styczniu. 

Radny Jarosław Machura zapytał, czy w przypadku niewykorzystania wszystkich 

środków przeznaczonych na obecne naprawy przejdą na kolejny rok.  

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra potwierdził, że w takim wypadku te środki 

zwiększą pulę na przyszły rok. 

Radna Jolanta Łakomska odniosła się do słów Radnego Machury – podsumowała, że 
zarówno na wiosnę, jak i teraz, naprawa nawierzchni nie została wykonana z uwagi 
na pogodę. 

Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran powiedziała, że dodatkową przeszkodą były 
problemy organizacyjne po stronie wykonawcy. 

Radna Jolanta Łakomska powróciła do tematu odsetek za nienależnie pobrane opłaty 
za wywóz nieczystości.  

Radca Prawny Michał Szachnitowski odpowiedział, że aby móc wypłacić odsetki, 
musiałoby być np. wezwanie do zapłaty.   
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:07:26). 
 
Radna Jolanta Łakomska zapytała, czy to prawda, że śmieci są wywożone do 
Sosnowca. 
 
Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek 
potwierdził, że śmieci są wywożone do Sosnowca z uwagi na koszt i większy odzysk 
BDO. Podpisano w ubiegłym tygodniu umowę z ZGK, część śmieci będzie tam 
oddawana. 
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Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek 
powiedział, że po negocjacjach została podpisana ugoda z ZGK. Spłata zobowiązań 
ma nastąpić od lutego przyszłego roku z należnymi odsetkami w okresie 6 miesięcy. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:10:23). 
 
Radny Marcin Kucia powiedział, że Prezes ZGK egzekwuje długi, które zaciągnął w 
spółce MPWiK. 
 
Radna Jolanta Łakomska zapytała, czy odsetki są wysokie. 

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek 
powiedział, że są to odsetki dla firm (wysokie).  

Radna Jolanta Łakomska zwróciła uwagę, że Radni są przedstawicielami 
Mieszkańców. Wyraziła obawę, aby zaistniała sytuacja nie spowodowała wzrostu 
stawki za odpady. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra powiedział, że stawki wynikają z wyliczeń. 
Podano przykład gminy, która ma minimalną stawkę za śmieci, gdyż gmina jest na 
tyle bogata, że stać ją na dopłatę. 

Radny Marcin Kucia powiedział, że jeżeli w takiej sytuacji Rada Miasta nie zdecyduje 
o podniesieniu stawki, Gmina będzie zmuszona ponieść koszty, co przełoży się np. na 
brak realizacji innych inwestycji. 

Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran powiedziała, że główną przyczyną problemów 
spółki jest wzrost cen energii. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra zapewnił, że sytuacja spółki jest stabilna. 

Głos zabrał Radny Przemysław Kiliański, poprosił o przyspieszenie naprawy 
nawierzchni na ul. Przyszłości (przez wykonawcę inwestycji, w wyniku którego 
wycięto kawałek nawierzchni). Radny poprosił o wizję lokalną w miejscu przejścia 
nad rzeką Czarną Przemszą przez zleceniem do MPWiK (stan kładki). Radny zapytał 
również, czy rozpoczęto już „akcję zima”. 

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek 
powiedział, że „akcja zima” się rozpoczęła. Na bazie jest sól oraz piach, wszystko jest 
gotowe. 

Radny Jarosław Machura poprosił, aby podczas odśnieżania pamiętać również o 
poboczu ulicy Baśniowej. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra powiedział, że pobocze jest traktowane jako 
chodnik i będzie odśnieżane. 
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8. Zamknięcie sesji. 
 
 
Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej – wobec wyczerpania punktów 
porządku obrad – zamknęła obrady LVIII sesji Rady Miasta Poręba VIII kadencji. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Poręba 

 

Elżbieta Kołodziej 

 

Protokolantka: 

Anna Winczakiewicz 

Biuro Obsługi Rady Miasta 

 

Wszystkie głosowania przeprowadzone zostały za pomocą systemu eSesja. 

Wszystkie załączniki do protokołu są załącznikami w formie papierowej i znajdują się 

w Biurze Obsługi Rady wraz z protokołem. 

Przebieg sesji utrwalono w wersji audio-video: 

https://esesja.tv/transmisja/42934/nagranie.htm 

 


